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BALSZEMMEL

MIKOR MONDJUK KI?

A hét végén furcsa találkozóra jött össze az Európai Unió több 
vezetője. Nem hivatalosnak nevezték, de azért hivatalos helyen 
találkoztak, és valószínűleg a költségeket sem a napidíjukból 
fi zették. Merkel kancellár biztatta fel az Európai Bizottság 
elnökét, hogy csalja el Brüsszelbe az európai vezetőket és még 
a hivatalos EU-csúcs előtt stikában egyezzenek meg a menekültek 
ügyéről. Hogy sikerült-e, azt nem kötötték az orrunkra. Nekünk 
ugyanis nem a tudásra van jogunk, hanem a tudatlanságra, 
ahogyan a halhatatlan brit TV-sorozatból tudjuk.

De nem is ez az érdekes. Majd megtudjuk. Az érdekes maga 
a jelenség, a válság, amelybe az európai elit beledolgozta magát. 
A menekültügy jól jött az európai politikai garnitúrának, 
amely még most is a 2008 után ránk zúdult gazdasági válság 
következményeivel kínlódik. Hát hogyne jött volna jól? 
Az emberek beszéljenek inkább a migránsokról! Nem baj, ha 
az egyik imádja őket, a másik meg utálja! Sőt, ez a jó, mert 
lekötik egymást. Ha a tömeg a migránsoktól fél, ha róluk 
beszél, akkor elfelejti, hogy az európai tőke piszok módon 
kizsákmányolja, elveszi a nyugdíj kedvezményeket, növeli 
a munkaidőt és nyugdíj korhatárt, minden eszközzel korlátozza 
a sztrájkjogot, hogy csak néhányat mondjunk abból, amit a tőke 
bevet a dolgozó tömegek ellen.

A görögöknél majdnem elszakadt a cérna, amikor százezrek 
mentek ki az utcára, és nem csak az aktuális kormányt szidták, 
de a kapitalista rendszert is, unióstul, Merkelestül, mindenestül. 
A kommunisták hívó szavára mentek, és nem egyszer mentek 
az utcára. Megbukhat a rendszer Görögországban? Lehet 
szocializmus? Igen, lehet, és ezt a görög és az európai politikai 
elit pontosan átlátta.

Az európai elit ekkor ismerte fel, hogy nem képes a régi 
módon uralkodni. Nem képes a régi módon uralma alatt tartani 
a tömegeket. Már nem elég szidni a kommunistákat, befeketíteni 
a szocializmust, más kell! Ha nem sikerül új módszereket 
találni, ha az elit már nem képes a régi módon uralkodni, és 

ha az emberek már nem akarnak a régi módon élni, akkor jön 
minden tőkés rémálma, a népi forradalom.

Az európai politikai elit megerőltette fantáziáját, bevetette 
a modern PR-szakma minden fortélyát. A régi öregeket 
cseréljük le fi atalokra! Jöjjön az osztrák Kurz, a francia Macron! 
Ők legyenek a fi atalság példaképei, a nemzet megmentői! 
Dobjuk be a nőket a politikába! Spanyolországban csináljunk 
szinte csak nőkből álló kormányt, és akkor velük fog 
foglalkozni a spanyol utca embere, és nem a növekvő árakkal, 
meg a baszkok, a katalánok autonómiájával.

De ne feledjük Oroszországot! A nyugat most kiátkozza, 
de egyszer tanítani fogják Putyint. Kit érdekel, hogy a Kreml 
tornyán vörös csillag van, ha bent kapitalizmus van a javából? 
Kit zavar Lenin, meg Sztálin, ha cserébe a nép lenyeli, hogy 
többet kell dolgozniuk a nyugdíjukért, és ismerve a zord orosz 
viszonyokat, szinte biztos, hogy nagy részük nem is éri meg 
a várva várt nyugdíjat.

A nyugati elit fi nnyás, nem kedvelik a török Erdogant sem. 
Nem szeretik, de hálásak neki. Kézben tartja a török társadalmat. 
Nem ment a régi módon? Akkor csináljuk új módon! Milliónyi 
vörös zászlóval, benne a félholddal és a csillaggal, hogy minden 
gyűlés vörös tengerként zúduljon az emberekre! Higgyenek 
a Teremtőben, de legfőképpen az elnökben! Többé nem 
vendégmunkások vagyunk, Európa szolgái! Európa most tőlünk 
függ! Legalábbis így tűnik. Ha pedig valaki mást mond, tiltsuk 
be! A kommunisták még a választáson se indulhassanak! Miért? 
Csak! Ez a mi demokráciánk!

Nehéz illedelmes szavakkal leírni, hogy mit gondol 
az európai elit az ukránok felkent vezérétől, Porosenkóról. 
Az ukránok szegények, mint a templom egerei, ráadásul 
éltek a szocializmusban, úgyhogy az ő hülyítésükre kevesek 
a civilizált nyugati módszerek. Ukrajnában jöhet a könyörtelen 
kommunistaüldözés. Jöhet a határokat nem ismerő, elvakult 
nacionalizmus. Jöhet a fasiszta kollaboránsok dicsőítése. Jöhet 
az erőszak. Jöhet minden csak ne legyen forradalom!

2008 válsága mély nyomokat hagyott a tőkés Európa testén, 
de nem sodorta el. Az európai elit majdnem későn ugyan, de 
észbe kapott és cselekedett. Rafi náltan, trükkökkel terelte 
el az emberek fi gyelmét. De túl messze ment. Bevállalta 
a migránsügyet, ami a fejére nőtt. Addig szankciózott 
az oroszok ellen, hogy nem tud leállni. Engedi katonásdit 
játszani a lengyeleket, a románokat, engedi a balti államok 
féktelen utálatát Oroszország ellen, közben a háború szélére 
sodorja Európát.

Ne tessék azt hinni, hogy mi, emberek, magyarok és mások, 
nem látjuk mindezt. Látjuk. Látjuk azt is, ami idehaza történik. 
Látjuk a trükköket. Félünk a veszélyektől. A kérdés nem ez. 
A kérdés az, hogy mikor szólalunk meg. Mikor mondjuk ki, 
hogy nem akarunk a régi módon élni? Mikor, barátaim?
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HÍREK 
A VILÁGBÓL

A KÍNAIAK SEM AKARNAK 
MIGRÁNS-BETELEPÍTÉST
A kínaiak 97,7 százaléka ellenzi, hogy migránsokat telepítsenek 
Kínába – mutatta ki a China's Sina Weibo. A migrációt 
az USA és néhány más nyugati ország felelőtlen politi-kája 
idézte elő – jelentette ki Li Yunlong, a Kínai Kommunista Párt 
pártiskolájának professzora. (http://www.globaltimes.cn)

Kína gyakorlatilag nem fogad be külföldi migránsokat. Kínában 
ugyanakkor nagyon nagy a belső népmozgás. Vidékiek milliói 
igyekeznek jobb életet találni a nagyvárosokban. Kína nincs 
egyedül abban, hogy elutasítja a külföldiek befogadását. Japán 
sem fogad be migránsokat.

TRUMP BENYÚJTJA A SZÁMLÁT
Az USA fi zeti jelenleg a NATO költségeinek nagy részét. 
Az USA az 1999-es Jugoszlávia elleni háború óta először páncélos 
erőket hozott Európába. Csapatokat és fegyverzeteket telepített 
Kelet-Európába. A NATO július 11-12-i csúcstalálkozóján 
benyújtják a számlát: tessék fi zetni! (https://www.politico.eu)

Trump meggyőződése, hogy a kapitalizmust csak az USA tudja 
megmenteni. Az EU-szövetségesek dolga, hogy kövessék és 
fi zessenek. Minden NATO-országnak a GDP 2 százalékára 
kell emelni a katonai kiadásait, növelni kell saját erőit, és 
ajánlatos az USA-tól beszerezni az új fegyvereket. Miért jó ez 
Magyarországnak?

AZ AMERIKAIAK MÁR A SPÁJZBAN VANNAK!
Justin Geiger főtörzsőrmester alakulatával már 
Lengyelországban van, hogy biztosítsák Lengyelország 
védelmét Oroszországgal szemben. (https://www.dvidshub.net)

Az USA folyamatosan cseréli Kelet-Európában állomásozó 
csapatait. Háborús helyzeteket gyakorolnak be, megismertetik 
a térséggel az amerikai katonákat.

EMBEREVŐ TÖRVÉNY
Az Oroszországi Föderáció Kommunista Pártja országos akciót 
indított a nyugdíjkorhatár növelése ellen. A Medvegyev-kormány 
a nyugdíjkorhatárt a férfi aknál 60-ról 65-re, a nőknél 55-ről 60-
ra akarja emelni. Oroszországban a férfi ak 43 százaléka nem 
éli meg a 65 éves életkort, a nők 25 százaléka pedig a 63 évet. 
A törvény egész társadalmi csoportokat semmisít meg, igazi 
emberevő törvény. (www.kprf.ru)

A nyugdíjkorhatár felemelésének terve széleskörű tiltakozást 
váltott ki Oroszországban. A legnagyobb szakszervezeti 
szövetség petícióját már 1,4 millió ember írta alá. A kommunista 
párt is országos harcot hirdetett. A párt országos népszavazást 
akar kikényszeríteni.
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NÁLUNK
TÖRTÉNT

JOBB FIZETÉST AKARSZ? HARCOLJ ÉRTE!
A bérek visszafogásának költségvetését nyújtotta be szerdán 
a pénzügyminiszter a Magyar Szakszervezeti Szövetség 
(MASZSZ) álláspontja szerint. A jövő évi büdzsé tervezetében 
átlagosan 8,8 százalékos béremeléssel számolnak, míg az idén 
ez 10,7 százalék volt. Ráadásul az állam rossz gazdának is 
bizonyul, mert a versenyszférában nettó 9,3, míg a közszférában 
7,3 százalékkal emelkedhetnek a jövedelmek. (https://
szakszervezetek.hu)

A Fidesz nagyon sok választót nyert meg azzal, hogy megemelte 
a minimálbéreket, és ezzel lökést adott a bérek általános 
emelésének. De nem ígérték, hogy ez így lesz örökké. A Fidesz-
kormány a tőke érdekeit szolgálja. Ha a dolgozó bére nő, akkor 
a tőkés haszna csökken. Az új kormány most igyekszik 
visszaadni a tőkéseknek azt, amit lecsippentettek tőlük 
az elmúlt években. Meg lehet akadályozni, de ehhez harcolni kell.

5 MILLIÓS MINISZTERI FIZETÉS? A KORMÁNY 
SZEMBE KÖP BENNÜNKET!
Többszörösére emelkedhet a miniszterek fi zetése a 2019-es költségvetés 
megalapozásáról szóló törvényjavaslat alapján. Az eddigi gyakorlat 
helyett, ami a köztisztviselők illetményéhez kötötte a miniszteri 
javadalmazást, új szabály alapján állapíthatják majd meg a kormánytagok 
bérét: a miniszter maximum annyit kereshet, amennyit a minisztériuma 
alá tartozó állami cég vezetője. Ez akár havi 5 millió is lehet. (https://
index.hu/gazdasag/2018/06/20/miniszterek_fi zetesenek_emelese)

Miniszternek lenni megtiszteltetés. A miniszternek tudnia kell, hogy 
hogy élnek az emberek. Az 5 milliós miniszteri fi zetéssel a kormány 
szembe köpi az embereket, szembe köp bennünket. A miniszteri fi zetés 
legyen a mindenkori átlagbér!

A KORMÁNY VISSZAVESZI, AMIT ADOTT. ENGEDED?
„Oszd meg, kérlek, hogy minél több emberhez eljusson a MEGOLDÁS! 
Tedd meg te is, lépj be a Vasasba! Alakítsatok munkahelyi szervezeteket! 
Álljatok ki magatokért! Együtt erősek vagyunk! Hajrá #Vasas!” 
(https://www.facebook.com/vasasok)

Szívesen megosztjuk a vasasok felhívását. A magyar szakszervezetek-
ben jelenleg a dolgozók mintegy 10 százaléka vesz részt. Ez nagyon 
kevés. A dolgozók egyénileg nem tudnak szembeszállni a munkaadók-
kal, csak együtt. A kormány most fokozatosan visszaveszi azt, amit 
eddig adott. Ne engedd! Küzdj ellene! Lépj be a szakszervezetbe!

NEM TUDSZ MIT MONDANI A MÁRÓL, RÚGJ BELE 
A MÚLTBA!
Lyukaszászló-adományozó akcióval szeretné elérni 
az antikommunista követelések politikai napirendre 
tűzését Pongrátz András, néhai Pongrátz Gergely szintén 
szabadságharcos testvére és Novák Előd korábbi jobbikos 
politikus. Ez lehet a Mi Hazánk mozgalom első nagy akciója 
– hangoztatták sajtótájékoztatójukon, amelyet vasárnap 
Budapesten, Pongrátz Gergely zuglói mellszobránál tartottak. 
A mozgalom június 23-ára tervezett zászlóbontását Toroczkai 
László ásotthalmi polgármester az elmúlt héten közösségi 
oldalán jelentette be. (www.mti.hu)

Amikor nem tudsz mit mondani a máról, rúgj bele a múltba! 
Nagyjából ez a Mi Hazánk mozgalom nagy találmánya. 
Emlékeztetnénk: A rendszerváltás óta eltelt 30 év, 1956 óta több 
mint 60 év. A ma élőknek a ma problémáira kell választ adni.
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A MUNKÁSPÁRTBAN

NÓGRÁD MEGYE: 

ÉRTJÜK ÉS TÁMOGATJUK 

A PÁRT POLITIKÁJÁT

BUDAPEST: FOLYTATJUK, 

TÖRETLENÜL, HITTEL, 

ELKÖTELEZETTSÉGGEL

MISKOLC: NINCS MEGÁLLÁS 

EGY PERCRE SEM!
TATABÁNYA: NEM 

CSÜGGEDÜNK, DOLGOZUNK 

TOVÁBB!

A múlt héten tartották tagértekezletüket Budapest munkáspárti 
tagjai. Kajli Béla, az Elnökség tagja, budapesti elnök adott 
részletes tájékoztatást a választásokon végzett munkáról, a párt 
feladatairól. Thürmer Gyula, a párt elnöke köszönetet mondott 
a budapesti szervezetnek a végzett munkáért. Most az a fontos, 
hogy a párt életét tovább vigyük – mondotta. Ehhez meg kell erősíte-
nünk a párt szervezeteit politikailag és szervezetileg. Ezt a célt 
szolgálják a megyei tagértekezletek, a tagnyilvántartások frissítése. 
De a legfontosabb, hogy erősítsük meg hitünket.  Erősítsük meg 
a pártot anyagilag! Mutassuk meg a társadalomnak, hogy élünk!

Holbik Márton megyei elnök tartott részletes, nagyon mély értékelést 
a megyei választási munkáról. Nem vagyunk sokan, de rendesen 
végezzük a munkát, a pártban rend és fegyelem van – mondotta. 
A megye párttagsága egyetért a Központi Bizottság értékelésével 
a választási munkáról és a párt feladatairól. A következő napokban 
minden egyes párttag dönt arról, tudja-e emelni tagdíját, csatlakozik-
e az Ezres klubhoz. A Szabadság előfi zetése rendben van a megyei 
szervezetben. A rendezvényen részt vett Thürmer Gyula pártelnök 
és Kovács István, az Elnökség tagja.

A párt Nógrád megyei tagjai ezúttal Nógrádgárdonyban tartották 
meg a tagértekezletüket. A település Balassagyarmat közelében van, 
és egy szép egészségügyi központnak és wellnesshotelnek is otthont 
ad. Az értekezlet előtt Vartik Zsuzsanna intézményvezető mutatta 
be a párt elnökének a létesítményt. A tagértekezleten Nagy Attila, 
az Elnökség tagja, megyei elnök szólt az elmúlt időszakról. Túlvagyunk 
a választásokon – mondta Thürmer Gyula. Fontos, hogy minden 
párttagunk támogassa a Központi Bizottság irányvonalát, egyirányban 
gondolkodjunk és cselekedjünk. Kérte a párt tagjait: segítsék 
a párt anyagi helyzetének megerősítését, vállaljanak többet a párt 
támogatásában. A párt megyei elnöke és Frankfurter Zsuzsanna, 
az Elnökség tagja biztosította a párt elnökét, hogy Nógrád megye 
érti és támogatja a párt politikáját. A rendezvényen a párt új tagjai 
az elnöktől vehették át tagkönyvüket.

Borsod-Abaúj-Zemplén megye tagsága Miskolcon tartotta 
tagértekezletét. Jelen volt Thürmer Gyula, a párt elnöke és Karacs 
Lajosné alelnök. Részt vett Gulyás János, Borsodbóta munkáspárti 
polgármestere is. Budai Ferenc megyei elnök köszöntője után a párt 
elnöke új, fi atal párttagunknak nyújtotta át a tagkönyvét. A párt elnöke 
szólt a párt feladatairól. Köszönetet mondott a borsodiak munkájáért, 
és kérte, hogy a jövőben is elkötelezetten vegyenek részt a munkában. 
Az értekezlet után Thürmer Gyula találkozott a miskolci média 
képviselőivel. Kérte a választókat, hogy az időközi önkormányzati 
választáson szavazzanak a Munkáspárt jelöltjére, Fülöp József 
Istvánnéra. Este a párt országos vezetői Kónya Béla, KB-tag és Török 
Sándor, az ózdi szervezet elnökének kíséretében Ózdon részt vett 
a Múzeumok Éjszakája programban. 
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HAJRÁ, ZSOLT! HAJRÁ, MUNKÁSPÁRT!
Július 8-án, vasárnap választás lesz Budapesten, 
a Józsefvárosban. Mint az köztudott, a választás kiírására azért 
volt szükség, mert az eddigi kormánypárti polgármester, Kocsis 
Máté országgyűlési képviselő lett. 

A választáson négy jelölt indul. Az indulók közt van 
Fehérvári Zsolt István, a Magyar Munkáspárt jelöltje is, akivel 
most beszélgetünk.

Először is kérem, engedje meg, hogy gratuláljak jelöltté 
válásához, és sok sikert kívánjak Önnek a választáson.

Köszönöm szépen az elismerő szavakat, de az érdem nem csupán 
csak az enyém. Elismerés jár azoknak a párttagtársaimnak és 
szimpatizánsaimnak, akik egy emberként álltak ki mellettem, 
és gyűjtötték a támogató aláírásokat, dacolva a korai nyár 
forró levegőjével, és a viharos zivatarral. De külön szeretném 
megköszönni azoknak a választópolgároknak is a bizalmat, 
akik aláírásukkal támogattak és biztattak.

Beszélgetésünket azzal szeretném kezdeni, hogy kérem, pár 
szóban mutatkozzék be nekünk és az olvasóknak!

Fehérvári Zsolt István vagyok. 1969-ben születtem Kaposváron, 
életem első 18 évét is Somogy megyében töltöttem el. Aztán, 
mint a népmesékben is, ahogy a nagykorúság határát elértem, 
elköszöntem a szülői háztól, és eljöttem Budapestre „szerencsét 
próbálni”. Azóta élek itt, és megmondom őszintén, szerelmese 
lettem Budapestnek.

Ami a magánéletemet illeti, 25 éve élek házasságban, két 
nagykorú gyermekem és két unokám van.

Budapest nyolcadik kerülete a főváros szívében helyezkedik 
el, mondhatni, a város közepe. Ha Ön lenne ennek a kerületnek 
a polgármestere, mi az, amit tenne érte és a benne élő emberekért?

A nyolcadik kerület valóban a főváros központjában 
helyezkedik, de sajnos nem a főváros központja. A kerület eddigi 
vezetése sokat tett az itt élő emberekért, a kerület szépítéséért, 
de szerintem bőven volna még mit tenni a kerület és a lakosság 
érdekeiért.

Mondana néhány példát?

Vegyük mindjárt a lakásproblémát. Én megvizsgálnám 
a kerületben lévő üresen álló önkormányzati és más 
tulajdonban lévő lakásokat, azokat igény szerint felújíttatnám, 
vagy elbontatnám, hogy helyükre új lakások épülhessenek, 
majd olcsó bérlakássá adnám ki, a kerületi szociálisan 
rászorultaknak.

De ha már lakásoknál tartunk, mindannyian tudjuk, hogy 
Budapest VIII. kerülete patinás része fővárosunknak, tele 
idősödő, korszerűtlen lakásokkal. Ezen ingatlanok fűtés- és 
egyéb energiatakarékossági szintje nagyon alacsony, mondhatni 
gazdaságtalan. E lakások fűtési és más hőellátási korszerűsítését 
mindenképpen szükségesnek tartom, önkormányzati, de akár 
állami segítséggel is. A szocializmus idején épült a lakótelepi 
lakások zöme. Ezeket is korszerűsíteni kell.

Mit tenne azokkal a lakásokkal, amik bár állaguk miatt bontásra 
lennének ítélve, de abban ilyen-olyan jogcímen még laknak?

Senkit sem szabad az utcára tenni! Bár, szó se róla, ezeknek 
a lakásoknak az életvitelszerű használata nem csak életveszélyes 
lehet, de az egészségre káros is. Éppen ezért, a lakásfelújítási 
programot talán ildomos lenne éppen velük kezdeni. 
Megoldásként a már említett üresen álló lakásokba költöztetném 
a lakókat, egészen addig, míg lakás gondjuk valamilyen 
formában nem oldódna meg. Az így megüresedett, ámde valami 
okból lakhatatlanná vált épületek szanálása, újraépítése, vagy 
felújítása is elkezdődhet.

Mi a véleménye Józsefváros köztereiről?

Kerületünk külső megjelenését nagyon fontosnak tartom. 
Már csak azért is, mert a kerület mintegy 80 ezer lakosa itt 
éli mindennapjait, és véleményem szerint, nem mindegy, 
hogy hogyan. Persze itt még akkor nem beszéltem azokról 
az emberekről, akik kerületünk elhelyezkedése és stratégiai 
fontossága miatt itt töltik napjaikat, vagy csak átutaznak rajta. 
Gondolok itt arra is, hogy Józsefvároson nagyon sok gerinc-
közlekedési útvonal megy át, gondolok itt a 4-es 6-os villamosra, 
a metróra, a 99-es buszra, de más nagyon fontos közösségi 
közlekedési útvonalra is. 

Szóval, mivel a VIII. kerület arcát naponta több mint százezer 
ember látja, fontos, hogy milyen véleményt alakítanak ki az itt 
lakók, vagy az átutazók.

Nagy örömmel veszem, hogy egyes közterek, mint pl. 
Corvin köz vagy a Rákóczi tér, teljesen megújult, mondhatni, 
szemet gyönyörködtető külsőt vett fel. De mindennek ellenére, 
még mindig bőven akad tennivaló. A Józsefváros levegője 
– „köszönhetően” az óriási autóforgalomnak – igencsak 
szennyezett. E szennyezett levegőt lenne hivatott megszűrni 
egy teljes körű fásítási program. Ha körülnézünk a kerületben, 
tapasztalhatjuk, hogy a járművek számának megnövekedésével 
fordított arányban csökkennek a közterek fái is. 

A fákról jut eszembe! Napjainkban Budapesten a nyilvános 
illemhelyek száma igencsak visszaesett, mondhatni, szinte 
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teljesen eltűntek. Nagyon fontosnak tartanám, hogy legalább 
kerületünkben ne szenvedjünk hiányt az ilyen létesítményekből. 
Üzemeltetését, a Csatornázási Művekkel közösen, akár 
önkormányzati, akár privát módon kívánnám megoldani.

A Józsefvárosi pályaudvar ügyét rendezni kell! Számomra 
tarthatatlan, hogy egy a köz érdekében működtetett vasútállomást 
bezárnak, sok milliót (de talán milliárdot) beleölnek, aztán 
állítólag elkészült állapotában ott áll üresen kihasználatlanul 
mind az épületkomplexum, mind pedig a terület.

Milyen további szociális intézkedések várhatók Öntől?

Szociális téren mindenre nyitott vagyok, ami jó a kerületnek és jó az itt 
lakóknak! De hogy további konkrétumokat is mondjak: szándékomban 
áll a jelenleginél olcsóbb áron forgalmazó ún. „népboltok” nyitása 
a kerületben. Erre fejemben már megfogalmazódott a koncepció, de 
érdemben csak megválasztásom esetén tudok lépni ez irányban. 

Szociális intézkedésként említeném még a kerületben a banki, és 
egyéb kilakoltatások ügyét is. Minden egyes, az otthonát veszélyben 
tudó lakosunk ügyét megvizsgálnánk, részére egy mindenki 
által elfogadható megoldás lehetőségét 
keresnénk.

Ön, mint a Munkáspárt jelöltje szállt 
be a polgármesteri székért folytatott 
küzdelembe. Azt hiszem, joggal 
mondhatjuk, hogy a politikai palettán 
egyedi helyről érkezne. Nem sok Önnel 
egyformán gondolkodó munkatársat 
találna a képviselő-testületben vagy 
az apparátusban. Ön, hogy kezelné 
a politikai nézetkülönbségeket?

A választáson Győri Péter függetlenként 
indul, de valójában a parlamenti ellenzéki 
pártok állnak mögötte. Sára Botond 
a kormánypártok jelöltje. A parlamenti 
ellenzéki pártoknak egyetlen céljuk van: 
bebizonyítani, hogy le tudják győzni 

a Fideszt. A kormánypárt azt akarja 
bemutatni, hogy nem csak megvan 
a bizalom irántuk, de még nő is.

Munkáspárti jelöltként indulni nem 
könnyű. Indulhattam volna függetlenként 
is, de miért tenném? Miért titkoljam azt, 
hogy ki vagyok? Munkásember vagyok, 
dolgozó, bérből és fi zetésből élő ember, 
mint sokan mások. Szeretném, ha általam 
az ő hangjuk szólalna meg, ha az ő 
érdekeik is érvényesülnének.

A Józsefvárosi emberekért, a kerületért 
kell tenni. A nagy ideológiai vitákat 
nem itt kell megvívni. Ez lehet a közös 
alap. Másrészt, véleményem szerint, egy 
javaslat elbírálásakor nem a javaslattevő 
személyét, annak pártját, ideológiai 
gondolkodását kell szem előtt tartani, 
hanem inkább azt, hogy a döntés kedvez-e 
a kerületnek és a benne élőknek, vagy 
sem. Mindenkivel partner tudok lenni, 
ha az előremutató és fejlődést irányoz elő. 

De ugyanakkor senkit nem fogok támogatni, ha az csak egyes 
emberek vagy érdekkörök célját szolgálja, esetleg kárára van 
a kerületnek és a polgároknak. Polgármesteri munkásságomat 
a konstruktivitás jegyében kívánom folytatni.

Ön itt él a kerületben?

Nem, nem vagyok nyolcadik kerületi. De ez nem lehet kizáró 
ok az iránt, hogy jelöltethessem magam, illetve hogy meg- 
válasszanak. Ami viszont pozitívumként írható „számlámra”, 
nem tartozom semmilyen érdekkörhöz, ezáltal senkinek nem 
vagyok „adósa” a kerületben. Az, hogy e helyzetben nem 
érzem súlyát döntéseimnek, azért sem igaz, mert polgármesteri 
hivatásomat nem pünkösdi királyságként szeretném gyakorolni. 

Mivel foglalkozik jelenleg?

A MÁV- HÉV Zrt-nél dolgozom 1987 óta, mint HÉV- 
járművezető. Munkahelyemen nagy bizalom övez, régóta 

J , B  . 40. - M      ?

N  - M   ?
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tevékenykedem szakszervezeti vonalon és a helyi Üzemi 
Tanácsnak is tagja vagyok. Munkám és magánéletem során mindig 
is igyekeztem a közért tenni. Mivel egész eddigi pályafutásom 
során bérből és fi zetésből élő ember voltam, így tudom, milyen 
nehéz dolog napjainkban a boldogulás, ezért is szeretnék egy 
kicsivel magasabb fórumokon segíteni az embereknek.

Ja, és még valami, foglalkozásomat tekintve! Lehet, hogy már 
sokan olvasták, mert az egyik hírcsatorna e címmel tudósított 
rólam: „Egy vőfélyt indít a Munkáspárt a VIII. kerületi 
polgármester választáson” Valóban, 25 éve űzőm e mesterséget 
is, több- kevesebb sikerrel. 

Ön szerint milyen egy jó polgármester?

Nehéz jó polgármesternek lenni. Nehéz mindenkinek megfelelni. 
Tisztában vagyok vele, hogy ha egy döntés jó valakinek, az nem 
lesz jó másnak. A nagy számok törvényeire alapozva, tisztában 

vagyok vele, hogy mindenki kedvére egyformán sosem fogok 
tudni tenni. De megválasztásom esetén azon leszek, hogy ez 
így legyen. Szeretném a nagy többség szimpátiáját kivívni, 
döntéseimmel a kerületben élők érdekeit szem előtt tartani. 

Mit üzen a választóinak?

A kampány során nagyon sok emberrel találkoztam az utcán. 
Volt, aki már akkor és ott biztosított támogatásáról. Sok 
tanácsot, kérdést, kérést, ötletet kaptam. Ezeket meghallgattam, 
elraktároztam. Itt szeretném újfent megköszönni nekik a sok 
kedves szót, és megkérni, hogy ne hagyjon alább bizalmuk! 
Segíteni csak akkor tudnak önmagukon, ha először nekem 
segítenek, és bíznak bennem. Ehhez viszont az kell, hogy 
mindenki, aki teheti, menjen el szavazni, és voksoljon szíve 
szerint, mert az érdektelenség a legnagyobb fegyver, amit 
önmagunk felé tudunk fordítani.

THÜRMER GYULA, A MUNKÁSPÁRT ELNÖKE

A Józsefvárosban nőttem fel. Ha a főutakon csúcs van, ma is mindenkit leelőzök, mert 
ismerem a kis utcákat. A Baross utcában laktak a szüleim, a Horváth Mihály térre, 
a Fazekasba jártam 12 évig.

Sok minden jó van a mai Józsefvárosban. Jó, hogy a Práter utca már nem a régi. Jó, 
hogy eltűntek a kocsmák. Jó, hogy a megépült a Ludovika és környéke. De könyörgőm: 
miért nincs egyetlen nyilvános WC a Baross utcában? Nálunk talán még nincsenek „no 
go” zónák, de kell egy kis bátorság ahhoz, hogy végigmenjünk a Népszínház utcán. 
A Baross utcán valaha virágágyások és fák voltak, ma mindenütt szemét. Miért?

Én azt várom az új polgármestertől, hogy tisztaság legyen a kerületben. Rend legyen 
a kerületben. Azt várom, hogy gondoskodjanak az elesett emberről. A kerületben sok 
az egyedülálló ember. Szép dolog, ha a polgármester aláírásával kapnak egy üdvözlő 
lapot. De az lenne igazán jó, ha valaki az önkormányzatból néhanapján rájuk nyitná az 
ajtót: Jó napot, hogy tetszenek lenni?

Zsoltit ismerem. Ő ilyen ember. Szegénycsaládból jön, tudja, hogy milyen nehéz 
az élet. Azt is tudom, hogy ő mindenkinek igyekszik segíteni. Ezt teszi 
a szakszervezetben, ezt teszi nálunk, a Munkáspártban. Ezt tenné a kerület élén is. 
Én Zsoltival vagyok, rá fogok szavazni július 8-án! Szavazzanak rá Önök is!

KARACS LAJOSNÉ, A MUNKÁSPÁRT ALELNÖKE

Életem nagy részét itt, a kerületben dolgoztam le, a Május 1 Ruhagyárban. Most itt 
is lakom, józsefvárosi lettem. 

Örülök a szépnek. Örülök az Orczy-parknak, szép, gondozott. De miért nem 
kezdenek semmit a Népligettel? A közelünkben van az FTC-stadion. Ez is szép, ez 
is kell, de rendezvények idején a környéken kaotikus állapotok vannak a parkírozás 
miatt. Miért nincs erre is megoldás?

A választási kampány során számos lakótelepi házban megfordultam. Iszonyú! 
Elhanyagolt kapualjak, széttaposott virágágyások, kiszáradt gyep, és szemét mindenütt. 
Hogy lehet így élni? És miért kell ezeknek az embereknek így élniük? Miért nem segít 
ebben is az önkormányzat?

Fehérvári Zsoltot ismerem már néhány éve. Tapasztalom, hogy hogyan 
gondolkodik az emberekről. Szereti az embereket és az emberek szeretik őt. Ő nem 
tagja a mai úriosztálynak, nem az elitből jön, nincsenek kormánypárti kapcsolatai. 
De van tisztessége, becsülete, és tenni akar az emberekért. Én rá szavazok. 
Tegyék Önök is ezt!

MI ZSOLTIRA SZAVAZUNK!
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ÚJ NEMZETKÖZI RENDSZERT
A magyar médiumoknak megint 
sikerült fi gyelmen kívül hagyni egy 
Kínából érkező hírt. A világsajtó 
persze nem ment el mellette méltatás 
nélkül. S nem csak azért, mert tudják, 
hogy Kínában örülnek a külföldről 
jövő méltatásnak, hanem egyszerűen 
azért, mert fontos volt a hír. 

A KÍNAI ÁLOM

Hszi Csin-ping, a Kínai Népköztársaság 
elnöke, a Kínai Kommunista Párt 
főtitkára a kínai külpolitika elvi 
kérdéseiről beszélt. A két napos 
külpolitikai konferencián felvázolta 
a kínai vezetés elképzelését a világ 
jövőjéről, az emberiség közös jövőjéről, 
ahogyan mondta. A tanácskozás 
jelentőségét aláhúzta az is, hogy jelen 
volt a teljes kínai csúcsvezetés is.

Hszi elnök nem használt olyan 
kifejezéseket, hogy „Kína az első” vagy netán „Kína mindenek 
felett”. Egész egyszerűn kifejtette, hogy a kínai népnek megvan 
a maga álma, amit szeretne valóra váltani. A kínai álom 
nem a világ meghódítása, hanem az, hogy szeretne fejlett, 
gazdag országban élni. Az álomnak az a része, hogy bőségben 
élni, már sok kínai számára megvalósult. De nem mindenki 
számára. A kínai álom a kínai sajátosságú szocializmus 
egyszerre jelenti másfél milliárd ember jólétét, és egy 
új társadalmi életformát.

A kínai külpolitika dolga, hogy ezt elősegítse. Mindenekelőtt 
azzal, hogy védelmezi Kína szuverenitását, biztonságát. Kína 
nem másolhatja a nyugatot, mert azzal eddig mindig rosszul 
járt. A nyugati politikusok kioktatásait az emberi jogokról, 
a demokráciáról nem is veszik komolyan Kínában. Szerencsére 
a nyugatiak okosabbik része nem akarja már Kínát mindenáron 
demokráciára tanítani. A pragmatizmus jobban kifi zetődik. 

GLOBÁLIS PARTNERSÉGET

A kínai külpolitika feladata nem csupán az ország létének 
védelme. Kína aktívan részt kíván venni az új nemzetközi 
kapcsolatrendszer kialakításában. 1990-ig a nemzetközi 
kapcsolatrendszer arra épült, hogy volt két társadalmi rendszer, 
a szocialista és a tőkés világ. Sakkban tartották egymást, egyik 
sem változtathatta meg negatív következmények nélkül a világ 
erőviszonyait. Ilyen helyzetben lehetett stabilitásról beszélni és 
a nemzetközi kölcsönösen elismert szabályairól.

1990 után a tőkésrendszer győzött a világban. Megszűnt 
a Szovjetunió és a többi szocialista ország. Az USA 
egyeduralkodó lett a világban. Nem volt senki, aki ellensúlyozni 
lett volna képes. A nemzetközi jog megszűnt kölcsönösen 
elfogadott normák rendszere lenni. Az USA politikája, 
az USA elvárásai, az USA által felállított intézmények döntései 
határozták meg a nemzetközi szabályokat.

Az elmúlt időszakban ismét átalakul a világ. Az USA 
egyeduralma megszűnt, de az általa felállított intézmények 
még működnek és a szabályaik is megvannak. A világban 
eltolódtak az erőviszonyok. Megerősödött Oroszország és Kína. 
Európában fejlődésnek indultak a kelet-európai tőkésországok. 
Kiéleződött a verseny a piacok újrafelosztásáért.

Ebben a helyzetben megszűnt a stabilitás. A politikai élet nem 
kiszámítható. Zűrzavar, fejetlenség, kapkodás van sok területen. 
Az USA megkísérli ismét ráerőltetni akaratát a világra, de ez 
egyre kevésbé megy. Egyes országok bezárkóznak, korlátozzák 
részvételüket a nemzetközi kereskedelemben és politikában. 
A stabilitás hiányában az instabilitás, a rendetlenség válik 
normává, ami akadályozza az emberiség fejlődését.

Kína ebben a helyzetben javasolja, hogy új megegyezésekre 
van szükség. Globális partnerséget javasol a közös jövő 
érdekében. Olyan nemzetközi rendszert, amelynek mindenki 
haszonélvezője, ahol nincsenek vesztesek, csak nyertesek.

A világot új módon kell irányítani, ehhez új elveken működő 
új intézményekre van szükség. Az Egy Övezet, Egy Út program, 
amely az egykori Selyemút hagyományát eleveníti fel, ezt elő 
kívánja segíteni.

Hszi Csin-ping elnök hangsúlyozta, hogy Kína sokféle 
módon hozzá kíván járulni egy ilyen új rendszer kialakításához. 
Mindenekelőtt saját belső stabilitásával és kiegyensúlyozott 
fejlődésével. Másodszor, nagy ívű és nagy volumenű 
projektekkel. Ilyen az Új Selyemút programja, az Egy övezet, 
Egy Út program, amely gazdasági, pénzügyi, kulturális, 
tudományos kapcsolatok széles skáláját jelenti. Kína erre óriási 
pénzösszeget szán.

A nyugati körök megjegyzik, hogy ezek a projektek Kína 
terjeszkedését jelentik. Szerintük Kína a nyugati befolyás ellen 
szervezi ezeket a programokat. A kínai gazdasági és politikai 
jelenlét természetesen konkurenciát jelent a nyugatnak, valahol 
vissza is szoríthatja a nyugatot. Hol van az előírva, hogy 

H  C -   
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A Szabadság a Munkáspárt központjában és alapszervezeteinél megrendelhető.

NEM FÉRSZ EL OTTHON A RÉGI KÖNYVEIDTŐL?
Szívesen fogadjuk a Munkáspárt központjába azokat a könyveidet, melyeket örömmel adnál másoknak. Juttasd el a pártközpontba. 
Mi katalogizáljuk és hozzáférhetővé tesszük mások számára, jelképes adományért cserébe. Korábbi jó kezdeményezést 
szeretnénk folytatni. 

Segíts másokat 
hozzá a tudáshoz, 
segítsd a pártot 
a könyvekért adott 
adományoddal.

KÜLFÖLD

a nyugatnak kell mindig sikeresnek lennie? A cél Kína számára 
a közös érdekek megtalálása és erre épülve a globális partnerség 
kialakítása.

Wess Mitchell, az USA külügyi államtitkára, aki az európai 
ügyekkel foglalkozik, a múlt héten Bukarestben kifejtette: 
„Mind Oroszország, mind Kína arra törekszik, hogy a maguk 
módján ugyan, de megtörjék a Nyugat egységét. Oroszország fel 
akarja darabolni a nyugati országokat, Kína pedig a nyugatiak 
helyébe akar lépni.” Majd hozzátette, hogy az USA szerint 
Kína együttműködése a 16 kelet-közép-európai országgal 
csak arra irányul, hogy aláássa a nyugati befolyást és halálos 
adósságcsapdába csalja ezeket az országokat.

Romániában, amely az USA leghűségesebb szövetségesének 
tekinti magát, Wess Mitchell szavai nem csak megértésre, de 
aktív támogatásra találtak. A román vezetést persze nem annyira 
Kína előretörése aggasztja, hanem a visegrádi országok, és 
különösen Magyarország erősödését nézi rossz szemmel.

STRATÉGIAI BIZALOM

A kínai elnök a sikeres kínai politika alapfeltételének nevezte 
a Kínai Kommunista Párt vezető szerepét a külpolitikában. 
Tetszik, nem tetszik, mondjuk, Orbán miniszterelnöknek, de 
amikor kezet fog a kínai államfővel, akkor a kínai párt első 
emberével, egy kommunistával is kezet fog. A párt vezető 

szerepe azt eredményezi Kínában, hogy 
egy külpolitika van. A külföld nem tud 
éket verni a kínai szervezetek közé, nem 
tudja sikerrel mozgatni az NGO-kat 
a kínai kormány ellen, vagy legalábbis úgy 
nem, ahogyan ez itt, Európában történik.

Hszi Csin-ping fontos célként jelölte 
meg, hogy a külföldi országokban 
bizalmat, ráadásul stratégiai bizalmat 
kell ébreszteni a kínai sajátosságú 
szocializmus iránt. Kína szocialista 
országként cselekszik, de éppen ez erősíti 
azt, hogy Kínában meg lehet bízni. Amit 
vállal, azt meg is teszi.

KÍNÁRÓL AZ IGAZAT, CSAKIS 
AZ IGAZAT!

Azzal kezdtük, hogy a magyar média fi gyelmét elkerülte 
Hszi elnök beszéde. Ez sajnálatos módon gyakori jelenség. 
Matura Tamás Kína-kutató legfrissebb tanulmányában joggal 
jegyzi meg: „A közbeszéd minőségének javítása érdekében 
érdemes lenne a közvélemény és a gazdasági, illetve politikai 
elit fi gyelmét mindinkább felhívni a Kína felemelkedése által 
megváltoztatott nemzetközi környezetre, illetve az azzal járó 
lehetőségekre és kihívásokra. Bár a magyar újságírók egy 
maroknyi csoportja kiváló és átfogó jellegű elemző cikkeket is 
írt a témában az elmúlt években, a híradások túlnyomó többsége 
továbbra is rövid, felszínes és leegyszerűsítő jellegű. Emellett 
jótékony hatással lenne az is, ha a belpolitikai vitákat sikerülne 
elhatárolni Kína általános megítélésétől, így elkerülve az olyan 
eseteket, amikor a magyar kormány kritikája egyben Kínát is 
rossz színben tünteti fel.”

Egyet kell értenünk javaslatával is: „Fejleszteni kellene 
a magyar politikai- és gazdasági elit, illetve a szélesebb 
közvélemény Kínával kapcsolatos gondolkodását, hiszen jelenleg 
gyakran egyoldalú vagy leegyszerűsítő üzenetek terjednek 
a témában, miközben Peking növekvő globális szerepvállalása 
jelentős hatással lesz Magyarországra és térségére is.”

Szóval, többet kell foglalkozni Kínával. De Kínáról az igazat, 
csakis az igazat!

V  P     H  C -      
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BESZÉLŐ KÖVEKBESZÉLŐ KÖVEK
Budapest tele van történelmi helyekkel, köztük számos olyan középülettel, amelyek 
a magyar munkásmozgalom történetéhez kötődnek. Az épületek funkciója többnyire 
már megváltozott. Esetenként az utcák és terek neve is megváltozott. Lassan elmennek 
azok, akik még felidézhetik a történelmet. Induljunk közös sétára! Mi marad 
a munkásmozgalmi Budapestből?

BUDAPEST. II. KER. SAROLTA UTCA 12. 
ITT LAKOTT MAROSÁN GYÖRGY 

Sehol sem őrzi nevét emléktábla, pedig 
megérdemelné. Marosán György (1908-1992) 
a 20. századi magyar munkásmozgalom 
kiemelkedő egyénisége volt. Szerette 
Budapestet. Sokáig lakott a Józsefvárosban, 
a Baross utca 87. szám alatti házban. 
Az ötvenes években költözött a Rózsadombra, 
a Sarolta utca 12-be.

Élete Erdélyből indult. 1926-ban települt 
át Magyarországra. Tanult szakmájában, 
pékként dolgozott. A tehetséges, bátor 
fi atalemberre hamar felfi gyeltek a szak-
szervezetben és a szociáldemokrata 
mozgalomban. 1939-ben az élelmezési 
dolgozók szakszervezetének vezetője 
lett. 1941-ben bekerült az SZDP fővárosi 
vezetőségébe. 

Nyers Rezső (1923-2018), akinek élete 
többször érintkezett Marosán pályájával, 
így írt róla: „1939-1940-ben került előtérbe 
a szociáldemokrata mozgalomban, mint 
harcos szakszervezeti vezető, aki késhegyig 
menő, és végül sikeres küzdelmet folytatott 
szakmájában a pékmunkásság helyzetének 
javításáért. Radikális szellemiségű politikus 
volt, a következetes, gyors és látványos 
megoldások híve.”

A felszabadulás, 1945 után az SZDP 
baloldali szárnyának meghatározó 
személyisége volt. Támogatta a szociál-
demokrata párt és a kommunista párt 
egyesülését. Hitt ebben, függetlenül attól, 
hogy a két párt 20. századi viszonyában több 
a tragikus elem, mint a sikeres megoldás.

Az egyesült párt, a Magyar Dolgozók 
Pártja vezetőségének tagja lett, Rákosi 
Mátyás egyik helyettese. Ő is megszenvedte 
az ötvenes évek törvénysértéseit. 1950 
novemberében kötél általi halálra ítélték, 
amelyet Legfelsőbb Bíróság életfogytiglani 
fegyházbüntetésre változtatott. 1956. március 
29-én szabadon bocsátották, 1956. június 27-
én a perújítási tárgyaláson bűncselekmény 
hiányában felmentették a vádak alól.

Marosán hitét a szocializmusban 
a meghurcoltatása sem törte meg. 1956 
októberében, amikor súlyos támadás érte 

a munkás-paraszthatalmat, Kádár János 
mellé állt. Tagja lett az MDP örökébe lépő 
Magyar Szocialista Munkáspárt legfelső 
vezető testületeinek, gyakorlatilag Kádár 
helyettese volt. A szociáldemokrácia 
és a tőke erői sohasem bocsájtották 
meg neki, hogy 1956-ban nem Kéthly 
Anna vagy Nagy Imre mellé állt, hanem 
a szocializmus megszilárdítását támogatta. 
A kapitalizmusnak kérlelhetetlen ellenfele volt. 

1962-ben azonban váratlanul lemondott 
minden tisztségéről. Levélben bírálta 
meg a kádári párt vezetését. Nem apró-
cseprő megjegyzésekről volt szó, hanem 
alapkérdésekről. Marosán megüzente 
a pártnak, hogy amit csinálnak, az már nem 
szocializmus. Marosán nem volt egyedül ilyen 
felfogással, hiszen még a világ kommunista 
pártjai közül is sokan mondták, hogy a szovjet 
vezető, Nyikita Hruscsov ugyan keményen 
megbírálta Sztálint és a sztálini személyi 
kultuszt, de elindult a kapitalizmus felé. 

Marosánnak sok mindenben igaza volt. 
Azonban nem kalkulált be néhány dolgot. 
A szocializmus építésében a napi gazdasági, 
társadalmi feladatok kerültek előtérbe, 
ami stabilitást igényelt. Alig hat év telt el 
1956 októbere óta, a szocialista rendszer 
tart az esetleges kockázatoktól. 1962-ben 
az MSZMP vezetése elítélte Marosán lépését. 
Az 1970-es évek elején rendeződik viszonya 
a párttal, és személyesen Kádár Jánossal is, 
de a vezetésbe nem tért vissza.

Marosánt nem törte meg a mellőzése sem. 
Nyugdíjasként eljárt a vasasszakszervezet 
dalárdájába. Minden reggel lehetett látni 
a Margitszigeten, a Sportuszodában. Számos 
könyvet írt, amelyek szinte mindegyike 
bestseller lett. 

1988 februárjában Nyers Rezső 
megszervezte az Új Márciusi Frontot. 
Ez azt jelentette, hogy az MSZMP-ben 
működő szociáldemokraták a párton 
belül megcsinálták a saját külön bejáratú 
rendszerváltásukat. Nyersék 1989 
októberében feloszlatták az MSZMP-t, 
és megalakították az MSZP-t, amely 

M   MSZMP 

a tőkés rendszerváltás egyik meghatározó 
tényezője volt.
Marosán György, aki ekkor már a magyar 
szociáldemokrácia élő legendája, nem adta 
nevét az MSZMP szétveréséhez, a tőkés 
rend, a kapitalizmus visszaállításához. Sőt, 
életének e késő pillanatában szerepet vállalt 
a mai Magyar Munkáspárt megszületésében.

Az elsikkasztott ország című könyvében 
Thürmer Gyula erről így írt: „Marosán 1989 
táján is fi atalos, bár már 81 éves. Azt kéri 
a kongresszus előkészítőitől, hogy a kong-
resszus törölje az őt elítélő 1962-es 
párthatározatot. A történelmet persze nem 
lehet visszacsinálni, s nehéz is Marosán 
motivációját megérteni. Talán ebben lát 
személyes elégtételt. Mindegy, a határozatot, 
már amennyiben ez egyáltalán lehetséges, 
törlik.  Marosán bekapcsolása azonban 
félreviszi egy kicsit az alakuló pártot. 
Folyamatosan azt hangoztatja, hogy 
nem akar testvérharcot kommunisták és  
szociáldemokraták  között. »Ennyi akarnokot 
és könyöklőt ezer év alatt nem látott ez 
a nemzet. A hatalomért folyó tülekedés 
mögött testvérháború van kibontakozóban. 
Még sokáig osztálypolitikára van szükség, 
és intek mindenkit: ne játsszanak a tűzzel, 
az osztályok egyszer még visszafoglalhatják 
az utcát.« Szavaival nehéz mit kezdeni egy 
pártnak, amely nem a hatalom megszerzése 
előtt áll, mint 1948-ban, hanem éppenséggel 
elvesztése után.”

Marosán György megnyitotta 
a Munkáspárt 1989. december 17-i 
kongresszusát. Ezzel lehetővé tette, hogy 
az alapítók, Grósz Károly, Ribánszki Róbert 
és Berecz János ellentétei egy pillanatra 
háttérbe szoruljanak, és a párt megtegye 
az első legnehezebb lépéseket. A Munkáspárt 
tiszteletbeli elnökévé választotta. Marosán 
György fi gyelemmel kísérte az új párt kezdeti 
munkáját, tanácsokat adott. Eljött a Köztelek 
utcai pártközpontba is. Emlékét tisztelettel 
őrizzük ma is.
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A Munkáspárt 1989 óta minden évben megemlékezik 
Kádár Jánosról és arról a korszakról, amit 
szocializmusnak hívtak. 
Hívunk, gyere az idei közös emlékezésre velünk. 
Találkozzunk Budapesten a Keleti pályaudvar előtti 
Baross Gábor szobornál 2018. július 7.-én szombaton 
8:30 - 9:00 között. 
Rövid köszöntő után együtt átsétálunk a Kerepesi 
úti temetőbe, ahol meghallgatjuk Thürmer Gyula 
a Munkáspárt elnökének megemlékező beszédét.
Ezt követően megkoszorúzzuk Kádár János sírját.
Utána tárlatvezetéssel egybekötve megtekintjük 
a Munkásmozgalmi Pantheont. Visszaemlékezünk 
azokra a hőseinkre kik életüket adták a szocializmus 
építéséért, megvédéséért.
Mindenkit várunk szeretettel.
Emlékezz velünk közösen a XX. század legnagyobb 
politikusára és egy olyan korszakra, amikor az egyszerű 
emberek emelt fővel járhattak, mert beleszólásuk volt 
az ország politikájába, és tudták, hogy életük napról 
napra jobb lesz.

KÁDÁR JÁNOS
MEGHÍVÓ


